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Zápis č. 24 

z 24. zasedání Zastupitelstva města Bystřice pod Hostýnem 

konaného dne 16. 12. 2013 v zasedací síni Městského úřadu Bystřice pod Hostýnem 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Jednání zastupitelstva města bylo zahájeno v 15:00 hodin a ukončeno v 16:31 hodin. 
 
Přítomno: 19 členů zastupitelstva dle prezenční listiny, přičemž zahájení jednání bylo 

přítomno 17 členů ZM, 2 se dostavili později   
Omluveni: 2 členové zastupitelstva (Ing. Jan Pořízka, Jiří Stanovský) 
 
 
Jednání zastupitelstva města zahájil a řídil starosta Mgr. Zdeněk Pánek.  
Starosta jmenoval: 
- zapisovatele:   
Iva Urbanová 
Ing. Hana Dvorníková 
 
- ověřovatele zápisu:     
Mgr. Vladislava Bělíková 
Mgr. Pavel Koláček 

                                                                              
 
Starosta úvodem ověřil přítomnost členů zastupitelstva a konstatoval, že je přítomna 
nadpoloviční většina jeho členů a zasedání je tak usnášeníschopné. Zápis z minulého 
jednání zastupitelstva je k nahlédnutí u zapisovatelů, nebyly proti němu vzneseny námitky. 
Připomněl členům zastupitelstva, aby rozhodovali podle svého nejlepšího svědomí a vědomí, 
mají právo a povinnost rozhodovat se podle svého nejlepšího přesvědčení a sami na vlastní 
odpovědnost rozhodují, co považují pro město za nejprospěšnější. Dále konstatoval, že 
zápis z minulého jednání zastupitelstva je k nahlédnutí u zapisovatelů, nebyly proti němu 
vzneseny námitky. 
Při zahájení jednání zasedání zastupitelstva města byli přítomni zástupci veřejnosti. 
 

Poté přednesl návrh programu jednání:  
Poté přednesl návrh bodů programu jednání navržených k projednání radou města:  
 

1. Schválení rozpočtu na rok 2014 

2. Schválení rozpočtového výhledu na roky 2015 a 2016 

3. Změna Statutu sociálního fondu 

4. Zařazení správního území města Bystřice pod Hostýnem do území působnosti MAS 
Podhostýnska, o. s. na období 2014 – 2020 

5. Zvolení přísedících okresního soudu na období 2014 – 2018 

6. Majetkové záležitosti 

7. Závěr 

8. Odpovědi na dotazy občanů 

 
Potom se starosta dotázal, zda má někdo pozměňující či doplňující návrh k předloženému 
programu, a protože tomu tak nebylo, nechal hlasovat o programu jednání, jak byl 
předložen. 

Hlasování: jednohlasně pro (17 přítomných členů ZM)  
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1)  Schválení rozpočtu na rok 2014 

Ing. Eva Šillerová, vedoucí finančního odboru, předložila zastupitelstvu ke schválení 
návrh rozpočtu města na rok 2014. Uvedla, že návrh rozpočtu je zpracován v souladu se 
zákonem 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších 
předpisů. 
Východiskem pro sestavení rozpočtu na rok 2014 byly požadavky jednotlivých vedoucích 
odborů vycházející ze schváleného Akčního plánu města Bystřice pod Hostýnem, projektové 
záměry schválené ZM a RM, plán rozpočtovaných příjmů a rozpočtový výhled.  
 

 Příjmy rozpočtu roku 2014 jsou plánovány do výše 142.095,08 tis. Kč, v porovnání se 
schváleným rozpočtem 2013 dochází ke snížení příjmů o 1,5 % (v absolutním 
vyjádření o 2.041,48 tis. Kč). 

 Výdaje rozpočtu 2014 jsou plánovány do výše 136.070,73 tis. Kč, což je o 8.065,83 
tis. Kč méně než hodnoty schváleného rozpočtu 2013. 

 Město plánuje pro rok 2014 přebytkový rozpočet, příjmy roku 2014 zabezpečují 
navrhované výdaje a splátky úvěru do výše 6.024,35 tis. Kč, zbývající závazky 
(3.107,94 tis. Kč) jsou uhrazeny z částečného předpokládaného zůstatku finančních 
zdrojů z minulých let. 

 
Předpokládané rozpočtové příjmy pro rok 2014 činí 142.095,08 tis. Kč. Příjmy rozpočtu jsou 
rozděleny v souladu s rozpočtovou skladbou na: 

1. Daňové příjmy  
Daňové příjmy tvoří výnos z celostátně vybíraných daní, příjmy z místních poplatků, 
příjmy ze správních poplatků, některé poplatky a odvody v oblasti životního prostředí 
a ostatní odvody z vybraných činností a služeb. Odhadované daňové příjmy pro rok 
2014 činí 99.116 tis. Kč. 

2. Nedaňové příjmy  
Nedaňové příjmy tvoří především příjmy za služby, které město poskytuje veřejnosti. 
Lze předpokládat vyšší skutečnost, než činí návrh, neboť součástí návrhu rozpočtu 
nejsou sankční platby a další příjmové položky, které nelze do návrhu rozpočtu 
zapojit, např. přeplatky záloh za teplo, převod nevyčerpaného zůstatku depozitního 
účtu, přijaté pojistné náhrady apod. Rozpočtovaná výše nedaňových příjmů ve výši 
27.245,56 tis. Kč je o 268,17 tis. Kč nižší v porovnání s hodnotou schváleného 
rozpočtu 2013. 

3. Kapitálové příjmy  
Kapitálové příjmy jsou rozpočtovány ve výši 970 tis. Kč. Jsou plánovány příjmy z 
prodeje pozemků v částce 570,00 tis. Kč a pravidelné splátky záloh za byty 
postavené v roce 2000. 

4. Přijaté transfery  
Přijaté transfery jsou plánovány v hodnotě 14.763,52 tis. Kč, což je 1.814,31 tis. Kč 
méně než činil plán pro rok 2013. Výrazně se snižuje neinvestiční dotace od obcí 
z plánovaných 1.750,00 tis. Kč v roce 2013 na 135,00 tis. Kč v roce 2014. Okolní 
obce nám formou dotace přispívaly na činnost základních škol. Od roku 2013 v 
novele školského zákona již není zakotvena povinnost obcím platit neinvestiční 
náklady za dojíždějící žáky. Na těchto tzv. dotacích od okolních obcí město ročně 
zúčtovalo příjem ve výši cca 1,6 mil. Kč. Od roku 2013 je tato částka kompenzována 
vyšším výnosem ze sdílených daní. Dotaci v rámci souhrnného dotačního vztahu 
tvoří příspěvek na výkon státní správy ve výši 12.752,10 tis. Kč (o 42,90 tis. Kč méně 
než 2013). 

 
Veškeré plánované výdaje pro rok 2014 směřují k naplnění a realizaci definovaných cílů a 
plánovaných aktivit Akčního plánu města Bystřice pod Hostýnem (AP). Předpokládané 
výdaje pro rok 2014 činí 136.070,73 tis. Kč, což je o 8.065,83 tis. Kč méně než plán výdajů 
pro rok 2013. 
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Předpokládaný objem plánovaných investičních výdajů pro rok 2014 činí cca 18,5 mil. Kč, 
což je o 0,9 mil. Kč méně než v roce 2013. Plánovaný objem neinvestičních výdajů činí 
117,5 mil. Kč, což je o 7,2 mil. Kč méně než v roce 2013. 

 
Financování rozpočtu 2014 zahrnuje splátky dlouhodobých úvěrů v celkové výši 9.132,29 tis. 
Kč a snížení stavu krátkodobých prostředků na bankovních účtech města o částku 3.107,94 
tis. Kč. Návrh rozpočtu je sestaven tak, aby byl zabezpečen chod města, jeho zřízených 
organizačních složek a příspěvkových organizací. Zde je nutné dodat, že návrh rozpočtu tak 
činí jen za předpokladu, že příjmy obsažené v návrhu rozpočtu budou inkasovány na účet 
města a rovněž zůstatek finančních zdrojů k 31.12.2013 bude činit minimálně 13 mil. Kč. 

 
Přítomné informovala, že podle zákona o obcích byl rozpočet řádně zveřejněn na úřední 
desce dne 29.11.2013, k dnešnímu dni nebyla podána žádná písemná námitka ze strany 
občanů. Rozpočet byl také projednáván na radě města a na finančním výboru, rada města i 
finanční výbor doporučují schválit rozpočet města na rok 2014. 

 
Během prezentace prvního bodu programu se na jednání dostavili členové ZM Ing. Daniel 
Šenk a MUDr. Hana Svobodová – nadále přítomno 19 členů zastupitelstva. 

 

Diskuse: 

JUDr. Zapletal se dotázal, o kolik se zvýšily daňové příjmy novelou zákona o rozpočtovém 
určení daní. Několikrát slyšel pana poslance Gazdíka hovořit o tom, že si obce polepší. 

Ing. Šillerová odpověděla, že zvýšení daňových příjmů se pohybuje okolo 11 mil. Kč a je již 
zahrnuto v rozpočtu sestaveném na rok 2014. 

Starosta doplnil, že tato částka se však musí pomyslně ponížit o příjem od okolních obcí na 
úhradu neinvestičních nákladů za dojíždějící žáky, o který město přišlo novelou školského 
zákona, což činí cca 1,7 mil. Kč. Dále byly pokráceny národní dotační zdroje a je třeba 
zohlednit také redukce loterijních zařízení.  

Ing. Šillerová doplnila, že kromě ztráty neinvestičních nákladů za dojíždějící žáky stát také 
pokrátil dotaci na školství. Odhaduje tedy, že v konečném důsledku novela zákona o 
rozpočtovém určení daní městu přinesla navíc cca 5 – 6 mil. Kč. 

JUDr. Zapletal sdělil, že navštívil Ing. Šillerovou, vedoucí finančního odboru a i Ing. 
Klvaňovou, vedoucí odboru projektového řízení, a konstatoval, že se mu dostalo velmi 
dobrého vysvětlení ke všem jeho dotazům.  
Domnívá se však, že v rozpočtu byl dán velký prostor požadavkům, které by bylo možné dle 
jeho názoru odložit. Jestliže v rozpočtu nachází finanční prostředky pouze na rekonstrukci 
40 m ul. Sokola Tůmy, je to velmi málo. Zvláště, když rekonstrukce ul. Komenského a ul. 
Meziříčské až k poště se velmi podařila. Myslí si, že by se město obešlo např. bez radaru pro 
městskou policii, jehož nákup je dle návrhu rozpočtu naplánován na příští rok. 

Z. Tomeček poukázal na připomínky občanů, kteří se na něj často obrací s dotazy, proč se 
opravují právě tyto části chodníků, když jsou ve městě chodníky frekventovanější. Obtížně 
se jim vysvětluje, že je to v souvislosti s nějakými akcemi, například právě s opravou 
veřejného osvětlení. 

Starosta by také uvítal opravu frekventovanějších chodníků např. v ul. Sokola Tůmy, 
Palackého, Třídě Legií a dalších, ale je třeba brát ohled právě na probíhající investice a 
skloubit je. 

Mgr. Koláček, jako předseda finančního výboru, uvedl, že finanční výbor zasedal minulý 
týden a jednohlasně doporučil zastupitelstvu města Bystřice pod Hostýnem schválit 
předložený návrh rozpočtu. 

J. Žákovský se přihlásil o slovo a měl námitku k položce výdajů na údržbu hřbitova. 
Domnívá se, že je naddimenzována.  

Ing. Šillerová upozornila, že v rámci rozpisů výdajů této položky je i vybudování hřbitovní zdi 
v Bílavsku. 
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Ing. Zlámalová doplnila, v rozpočtu je zahrnuta převážně údržba, na materiál je minimální 
částka a nedovede si představit, že by se hřbitov jeden rok neudržoval. 

Ing. Cassinelli se přihlásil o slovo a uvedl, že každý má na návrh rozpočtu a jednotlivé 
položky svůj názor, každý má své priority. Doporučoval by však rozpočet schválit tak, jak byl 
předložen. Zastupitelé mají čas během následujícího roku provést rozpočtovým opatřením 
případné změny. 
 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  

 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem schvaluje rozpočet města na rok 2014 dle 
tabulkové části „Návrh rozpočtu města Bystřice pod Hostýnem na rok 2014“, která tvoří 
přílohu originálu zápisu. 
Celkové příjmy rozpočtu: 142.095.080 Kč 
Celkové výdaje rozpočtu: 136.070.730 Kč 
Saldo příjmů a výdajů rozpočtu: 6.024.350 Kč 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem schvaluje rozpočty účelových fondů dle 
tabulkové části „Rozpočet účelových fondů města Bystřice pod Hostýnem na rok 2014”, 
která tvoří přílohu originálu zápisu.  

 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo poskytnout z rozpočtu města roku 
2014 příspěvek na provoz: 
- Základní škole Bratrství Čechů a Slováků, Bystřice pod Hostýnem, Pod Zábřehem 1100, 

okres Kroměříž, příspěvková organizace částku 4.700.000 Kč, 
- Základní škole T.G. Masaryka, Bystřice pod Hostýnem, Nádražní 56, okres Kroměříž, 

příspěvková organizace částku 3.700.000 Kč, 
- Mateřské škole Rychlov, Bystřice pod Hostýnem, Přerovská 51, okres Kroměříž, 

příspěvková organizace částku 385.000 Kč, 
- Mateřské škole, Bystřice pod Hostýnem, Sokolská 802, okres Kroměříž, příspěvková 

organizace částku 361.000 Kč, 
- Mateřské škole, Bystřice pod Hostýnem, Palackého 1144, okres Kroměříž, příspěvková 

organizace částku 440.000 Kč, 
- Mateřské škole, Bystřice pod Hostýnem, Bělidla 1168, okres Kroměříž, příspěvková 

organizace částku 513.000 Kč, 
- Mateřské škole Radost, Bystřice pod Hostýnem, Schwaigrovo nám. 1365, okres Kroměříž, 

příspěvková organizace částku 760.000 Kč, 
- Středisku volného času Včelín, příspěvková organizace částku 665.000 Kč. 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo poskytnout z rozpočtu města roku 
2014 příspěvek ve výši 50.000 Kč Základní škole Bratrství Čechů a Slováků, Bystřice pod 
Hostýnem, Pod Zábřehem 1100, okres Kroměříž, příspěvková organizace, na zajištění 
udržitelnosti projektu „Základní škola Bratrství bez bariér” 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo poskytnout z rozpočtu města roku 
2014 investiční transfer ve výši 80.000 Kč Mateřské škole Radost, Bystřice pod Hostýnem, 
Schwaigrovo nám. 1365, okres Kroměříž, příspěvková organizace, za účelem pořízení 
motorového vozidla pro rozvoz obědů. 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo poskytnout z rozpočtu města roku 
2014 neinvestiční dotaci ve výši 150.000 Kč firmě Technické služby Bystřice p/H, s.r.o., 
účelově vázanou na náklady roku 2014 spojené s provozem veřejných WC. 
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Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo poskytnout z rozpočtu roku 2014 firmě 
Technické služby Bystřice p/H, s.r.o. neinvestiční dotaci ve výši 150.000 Kč účelově vázanou 
na zajištění provozu koupaliště v roce 2014. 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo poskytnout z rozpočtu roku 2014 
Centru pro seniory Zahrada, o.p.s. neinvestiční dotaci ve výši 1.800.000 Kč, účelově 
vázanou na: 
- spotřeby energií 
- mzdové náklady 
- zákonné sociální pojištění 
- ostatní sociální pojištění 
- služby 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo poskytnout z rozpočtu města roku 
2014 Oblastní charitě Bystřice pod Hostýnem, 6. května 1612, neinvestiční dotaci ve výši 
900.000 Kč, účelově vázanou na částečnou úhradu nákladů spojených v roce 2014 : 
1. s provozem pečovatelské služby potřebným občanům města Bystřice pod Hostýnem, 
2. se zajištěním služeb občanům města Bystřice pod Hostýnem v denním stacionáři pro 

seniory Chvalčov, 
3. se zajištěním služeb občanům města Bystřice pod Hostýnem v rámci projektu asistenční 

služby, 
4. se zajištěním dalších sociálních služeb dle požadavků města. 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem pověřuje radu města provedením rozpočtových 
opatření týkajících se změn rozpočtu ve finančních vztazích k jinému rozpočtu, dle § 16 odst. 
4 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění 

pozdějších předpisů. 
 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem pověřuje radu města provádět ostatní 
rozpočtová opatření do výše 500.000 Kč v rámci jednoho zasedání rady města, přičemž 
změna jednotlivého závazného ukazatele schváleného rozpočtu nesmí přesáhnout částku 
500.000 Kč. 
 

Hlasování: jednohlasně pro (19 přítomných členů ZM) 
 

Starosta poděkoval zastupitelům za projevenou důvěru a Ing. Šillerové a všem pracovníkům 
finančního odboru za odvedenou práci při zpracování návrhu rozpočtu. 

  
 

2)  Schválení rozpočtového výhledu na roky 2015 a 2016 

Ing. Eva Šillerová, vedoucí finančního odboru, předložila zastupitelstvu ke schválení 
návrh rozpočtového výhledu na roky 2015 a 2016. Uvedla, že dle zákona č. 250/2000 Sb., o 

rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, územní 

samosprávný celek (ÚSC) zpracovává rozpočtový výhled. Rozpočtový výhled je pomocným 
nástrojem ÚSC sloužícím pro střednědobé finanční plánování rozvoje jeho hospodářství. 
Sestavuje se na základě uzavřených smluvních vztahů a přijatých závazků zpravidla na 
období 2 až 5 let po roce, na který se sestavuje. 
Rozpočtový výhled obsahuje souhrnné základní údaje o příjmech a výdajích, zejména o 
dlouhodobých závazcích a pohledávkách, o finančních zdrojích a potřebách dlouhodobě 
realizovaných záměrů. U dlouhodobých závazků se uvedou dopady na hospodaření ÚSC po 
celou dobu trvání. 
Návrh rozpočtového výhledu Města Bystřice pod Hostýnem je sestaven na období 
2015-2016, nahrazuje současný rozpočtový výhled, který byl sestaven a schválen v roce 
2010 na období 2011 - 2015. 
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Rozpočtový výhled obsahuje souhrnné základní údaje o příjmech a výdajích: 
- Daňové příjmy jsou sestaveny na základě prognózy vývoje daňových příjmů, výhled 

nepředpokládá vyšší výnosy v oblasti daňových příjmů. 
- Nedaňové příjmy jsou sestaveny na podkladě již uzavřených smluvních vztahů a na 

základě předpokládaného rozvoje jednotlivých činností města. 
- Návrh kapitálových příjmů v hodnotě 500 tis. Kč zahrnuje příjmy z drobných prodejů 

pozemků v částce do 100 tis. Kč a předpokládaný doplatek kupní ceny za bytové domy 
postavené v letech 1999 až 2000. 

- Přijaté transfery v přepokládané hodnotě 14 mil. Kč představují dotaci na výkon státní 
správy (neinvestiční transfer v rámci souhrnného dotačního vztahu a další neinvestiční 
účelové dotace např. na zajištění financování přenesené působnosti v oblasti sociálně 
právní ochrany dětí). 

 
Výdaje rozpočtového výhledu jsou rozděleny na běžné a kapitálové, naplňují požadavek na 
realizaci definovaných cílů města - viz. Akční plán města Bystřice pod Hostýnem.  
Rozpočtový výhled obsahuje rovněž údaje o dlouhodobých závazcích z titulu uzavřených 
úvěrových smluv. 
 

 

Diskuse: 

Mgr. Malant se dotázal, jakým způsobem se do tohoto výhledu dostanou jednotlivé 
požadavky zastupitelů. 

Starosta poukázal na strategický a akční plán, z nichž se vychází, Strategický plán 
zastupitelé schválili, ke schválení akčního plánu pověřili radu města. Akční plán by měl být 
dodržován, ale není vyloučena jeho změna, v případě mimořádné události nebo nově 
vzniklých potřeb města. 

Ing. Šillerová uvedla, že ve strategickém plánu jsou definovány jednotlivé oblasti (tzv. 
„perspektivy“) a jejich komise, které mají na starosti tyto jednotlivé oblasti a jsou kompetentní 
k tomu, aby navrhovaly jednotlivé změny v akčním plánu. V mnoha plánovaných aktivitách 
se začíná od projektové dokumentace a je vhodné se včas na každou aktivitu zaměřit a 
posoudit zda bude realizována. V opačném případě zůstává zpracovaná projektová 
dokumentace na nedokončených investicích, a jestliže se investice do určité doby 
nezrealizuje, projekt se přeúčtovává na náklady města a zatěžuje rozpočet. 

JUDr. Olša uvedl, že všemi podněty uváděnými na tomto zasedání zastupitelstva v rámci 
schvalování rozpočtu pro rok 2014 se komise příslušných oblastí již při přípravě akčního 
plánu zabývaly. Připomínky a podněty spadající do jednotlivých oblastí se projednávaly 
v rámci jednotlivých komisí, ty zpracovaly návrh, na základě volných finančních prostředků, 
které činnosti se zrealizují celé a které se rozdělí na jednotlivé etapy, to byl např. případ ul. 
Sokola Tůmy. Nejjednodušší cesta, jak zapracovat do akčního plánu případné požadavky 
zastupitelů, je navštívit vedoucího odboru, který má danou oblast na starost.  

Starosta poznamenal, že plánované akce vychází z momentálních požadavků a problémů, 
které generuje stávající stav.  

Ing. Šillerová připomněla, že rozpočtový výhled je ve své podstatě finanční rámec. 
Plánované aktivity vychází z akčního plánu, ale neznamená to, že by nemohly být změněny. 
Doporučuje však, pokud se investice naprojektuje, aby se i dokončila. V opačném případě se 
zbytečně vynakládají finanční prostředky na projektové dokumentace a dochází k marnému 
vynaložení takto vydaných financí města. 

Ing. Klvaňová doplnila, že během následujícího roku budou probíhat aktualizace akčního 
plánu a bude prostor pro změny jednotlivých aktivit. Vše bude záležet na množství 
finančních prostředků, které budou k dispozici. 
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Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  

 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem schvaluje rozpočtový výhled na období 2015 až 
2016 dle tabulkové části „Návrhu rozpočtového výhledu města Bystřice pod Hostýnem na 
rok 2015 až 2016“, který tvoří přílohu originálu zápisu. 

Hlasování: jednohlasně pro (19 přítomných členů ZM)  
 

 

3) Změna statutu sociálního fondu 

Tento bod programu předkládala zastupitelům města Tereza Žampachová, vedoucí 

oddělení účetnictví finančního odboru.  
Sociální fond tvoří příděl finančních prostředků z rozpočtu města, splátky půjček, finančních 

prostředků z platů všech zaměstnanců, zůstatek z předchozího účetního období a úroky 
z peněžního účtu fondu.  

Výdaje sociálního fondu tvoří osobní účty zaměstnanců, převod do fondu odborů, penzijní 

připojištění zaměstnanců, odměny při životních jubileích a pracovních výročích, příspěvek na 

stravování bývalých zaměstnanců po odchodu do důchodu, bezúročné půjčky 

zaměstnancům, rezerva fondu a poplatky z peněžního účtu fondu. 

Paní Žampachová uvedla, že při sestavení plánu rozpočtu Sociálního fondu města Bystřice 

pod Hostýnem (SF) na delší časové období bylo zjištěno, že předpokládané příjmy fondu 

dlouhodobě nepostačují ke krytí výdajů, které lze nárokovat ze SF.  

Zásadní navrhovanou změnou je tak navýšení přídělu do SF z rozpočtu města z 2 % na 3 % 

objemu rozpočtovaných finančních prostředků na platy zaměstnanců v pracovním poměru a 

odměny uvolněných členů zastupitelstva města dle schváleného rozpočtu, a to kvůli nápravě 

stávajícího nesouladu mezi příjmy fondu a jeho možnými výdaji. Touto změnou se navýší, 

cca o 300 tis. Kč ročně, příděl do SF. 

Další navrhovanou změnou je potom snížení finančních prostředků do fondu odborů z 3,3 

0/00 na 1,65 0/00 objemu rozpočtovaných finančních prostředků na platy zaměstnanců 
v pracovním poměru, čímž se sníží množství finančních prostředků, které lze z SF 

nárokovat. Odborová organizace při MěÚ doposud tyto finanční prostředky nenárokovala, při 

uvolnění prostředků do odborové organizace by totiž za stávajících podmínek nebylo možné 

vyrovnat hospodaření SF. 

Návrh nového znění statutu SF zohledňující navrhované změny je součástí originálu zápisu. 

 
Protože nebylo dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu usnesení.  

 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem schvaluje s účinností od 01.01.2014 Statut 
Sociálního fondu. Text Statutu Sociálního fondu tvoří přílohu originálu zápisu. 

Hlasování: pro hlasovalo 17 členů ZM, proti nehlasoval nikdo a dva členové zastupitelstva 
se hlasování zdrželi 
 

 

4) Zařazení správního území města Bystřice pod Hostýnem do území působnosti MAS 

Podhostýnska, o. s. na období 2014 – 2020 

Ing. Naděžda Klvaňová, vedoucí odboru projektového řízení, předložila k projednání 
zastupitelům tento bod programu. Uvedla, že občanské sdružení Místní akční skupina 
Podhostýnska, o.s. (dále jen MAS Podhostýnska) bylo založeno dne 30. 6. 2006 a sdružuje 
členy z území Mikroregionu Podhostýnsko, které tvoří obce: Bystřice pod Hostýnem, Blazice, 
Brusné, Chomýž, Chvalčov, Jankovice, Komárno, Loukov, Mrlínek, Osíčko, Podhradní 
Lhota, Rajnochovice, Rusava, Slavkov pod Hostýnem, Vítonice, Držková a Hošťálková. 
Jedná se celkem o území 17 samosprávných obcí a 5 místních částí. 
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MAS Podhostýnska podporuje rozvoj území v oblastech, jako jsou venkovské prostředí, 
kulturní a přírodní dědictví, zdravé a udržitelné životní prostředí, posílení ekonomické 
prosperity daného území, zkvalitnění života v regionu, rozvoj cestovního ruchu a estetika 
kraje. 
V období let 2008–2013 bylo vyhlášeno celkem 9 výzev a došlo k podpoření řady subjektů 
na území MAS Podhostýnska celkovou částkou dotace ve výši více než 31 mil Kč. Jedním z 
posledních realizovaných projektů, jehož příjemcem bylo Město Bystřice pod Hostýnem, byl 
projekt s názvem “Pohotový výjezd na celé Podhostýnsko“. MAS Podhostýnska svou 
činností významně a prokazatelně přispívá k rozvoji území příslušného mikroregionu. 
MAS Podhostýnska bude v měsíci lednu 2014 žádat o povinnou certifikaci na Ministerstvu 
zemědělství. Tento proces certifikace musí MAS Podhostýnska splnit, v opačném případě by 
nebylo možné v budoucím plánovacím období (2014–2020) administrovat a rozdělovat 
finanční prostředky, které by mohly být alokovány pro náš region. Zařazení správního území 
každé jednotlivé obce do území působnosti příslušné MAS je jednou z mnoha podmínek 
certifikačního procesu. 

 

Diskuse: 

Mgr Eva Kubíčková, manažerka MAS, rozdala zastupitelům materiál obsahující přehled 
projektů, podporovaných MAS a podala vysvětlení k tomuto materiálu. Uvedla, že jde 
v podstatě o souhlas, kdy město schvaluje zařazení svého území do MAS. V opačném 
případě, by si žádný ze subjektů nemohl v příštím programovacím období požádat o 
podporu. 

Na dotaz Mgr. Malanta, zda si může město požádat o účast i v jiném regionu odpověděla 
Mgr. Kubíčková, město může být zařazeno pouze v jedné místní akční skupině.  

Starosta poznamenal, že nejde o podporu v řádu milionů, ale i tak se jedná o 
nezanedbatelné částky. Příkladem uvedl řadu projektů, které byly na území města 
podpořeny, mimo jiné i podporu MAS při projektu Pohotový výjezd na celé Podhostýnsko, 
kdy byly pořízeny nové vrata na hasičské zbrojnici v Bystřici pod Hostýnem nebo skříňky do 
šatny sboru dobrovolných hasičů. 

JUDr. Zapletal k materiálu předloženému Mgr. Kubíčkovou podotkl, že jde o ideální materiál 
do Zpravodaje města. 
 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  

 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo města schvaluje zařazení správního území města Bystřice pod Hostýnem do 
území působnosti ISÚ MAS Podhostýnska, o.s. na období 2014 – 2020. Zařazením do 
území působnosti ISÚ obci nevznikají žádné závazky vůči MAS. 

Hlasování: jednohlasně pro (19 přítomných členů ZM)  
 

 

5)  Zvolení přísedících okresního soudu na období 2014 – 2018 

Mgr. Pavel Malének, vedoucí odboru občanských záležitostí a kultury, uvedl, že zákon 
č. 6/2002 Sb., o soudech a soudcích v novelizovaném znění určuje, že přísedící soudce volí 
zastupitelstva měst a obcí na čtyřleté období. Stávající volební období přísedících soudců 
skončí v letošním roce a je nutno navrhnout a zvolit pro příští období přísedící soudce 
příslušného okresního soudu. Přísedícím soudcem může být zvolen občan, který je přihlášen 
k trvalému pobytu v obvodu soudu, pro který je do funkce volen, nebo který v těchto 
obvodech pracuje. 

V minulosti byl připraven nový zákon o soudech, který již s přísedícími soudci (dříve soudci z 
lidu) nepočítal v této podobě, ale měl je nahradit profesionálními soudci. Vzhledem k 
politické situaci se nepodařilo tento návrh zákona v parlamentu projednat, a proto je nutné 
schválit přísedící soudce z našeho města pro potřeby OS v Kroměříži i na období 2014 –
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2018. Proto je zde předkládán seznam navrhovaných přísedících soudců na toto období. 
Jedná se o osoby, které již v uplynulém období v této funkci působily a osvědčily se v ní. 
Žádá tedy zastupitelstvo města o jejich zvolení do funkce přísedícího soudce. 

V souladu s příslušným ustanovením zákona 6/2002 Sb. oznamuje, že s osobami 
navrženými podle seznamu vyjádřil předseda OS v Kroměříži souhlas. 

Jmenný návrh seznamu přísedících soudců okresního soudu Kroměříž tvoří přílohu originálu 
zápisu. 

 
Protože nebylo dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu usnesení.  

 

Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem zvolilo přísedícími soudci okresního soudu 
Kroměříž na volební období 2014 – 2018 občany podle seznamu, který tvoří přílohu originálu 
zápisu. 

Hlasování: jednohlasně pro (19 přítomných členů ZM)  
 

 

6) Majetkové záležitosti 

JUDr. Martin Olša, vedoucí odboru vnitřní správy, předložil k projednání: 

A) Převody nemovitého majetku: 

A1) odkup části pozemku parc. č. 2010/4 o výměře 145 m
2
, v k. ú. Bystřice pod 

Hostýnem, lokalita ul. Sportovní 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Žadatelka:  ………………………….. Bystřice pod Hostýnem 

Projednáno:  Odbor vnitřní správy: nemá proti prodeji námitky.  
 Rada města 13.11.2013: rozhodla zveřejnit záměr prodeje 
Využití dle ÚP: Využití dle ÚP v současné době: plochy občanské vybavenosti. 
                                Návrh nového ÚP: plochy smíšené obytné zástavby. 
Důvodová zpráva: Žadatelka podala opětovnou žádost o odkoupení části veřejně přístupné 

plochy podél své zahrady za účelem vysazení živého plotu. Žádost byla 
naposledy projednána na zasedání zastupitelstva města dne 
22.05.2013, které rozhodlo zahájit jednání o prodeji předmětné části 
pozemku, včetně přesného zaměření požadované části pozemku a 
kalkulace případné kupní ceny. Žadatelka nechala zaměřit plochu, 
kterou chce odkoupit a svou žádost na základě tohoto zaměření upravila 
s tím, že požaduje odkoupení plochy o výměře 145 m

2
 (namísto 

původně požadovaných 80 m
2
, část z požadované plochy je již 

v současnosti zaplocena uvnitř zahrady žadatelky).  
 Pozemek je dle územního plánu součástí ploch občanské vybavenosti, 

v rámci přípravy nového územního plánu ale může být plocha rovněž 
přičleněna k sousední ploše pro výstavbu rodinných domů. Dle 
zpracovaného Přehledu cen pozemků na území města činí hodnota 
pozemku tvořícího součást stavebního místa v ul. Sportovní 700 Kč/m

2
.  

 Rada města rozhodla zveřejnit záměr prodat část pozemku parc. č. 
2010/4 o výměře 145 m

2
, k. ú. Bystřice pod Hostýnem, přičemž pro 

případný prodej nemovitosti rada města navrhuje kupní cenu 700 Kč/m
2
. 

 

 
Protože nebylo dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu usnesení.  

 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo prodat ………………..  Bystřice pod 
Hostýnem, část pozemku parc. č. 2010/4 o výměře 145 m

2
 (dle GPL č. 2128-240/2013 
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označenou jako pozemek parc. č. 2010/39), v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, a to za celkovou 
kupní cenu 101.500 Kč.  

Hlasování: pro hlasovalo 17 členů ZM, proti nehlasoval nikdo a dva členové zastupitelstva 
se hlasování zdrželi 

 

 

B) Změna v osobě budoucího kupujícího bytu: 

B1) - ukončení smlouvy o budoucí smlouvě kupní ze dne 24.10.2012 týkající se 

budoucího převodu bytové jednotky č. 8 v domě ……………….. Bystřici pod Hostýnem 

s ………………….. 

- uzavření smlouvy o budoucí smlouvě kupní týkající se budoucího převodu bytové 

jednotky č. 8 v domě ……………… v Bystřici pod Hostýnem …………………….. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Žadatelé:  ………………………. Bystřice pod Hostýnem 

  ………………………. Bystřice pod Hostýnem 
Projednáno:  odbor vnitřní správy, finanční odbor: nemá námitek 
  Rada města dne 27.11.2013: doporučuje uzavřít smlouvy 
Důvodová zpráva: ……………… který je budoucím kupujícím bytové jednotky č. 8  v domě 

…………….. chce smlouvu uzavřenou s městem ukončit a vystěhovat 
se z uvedeného bytu. Jde o byt v domě postaveném s finanční 
spoluúčastí státu, který musí do roku 2020 zůstat ve vlastnictví města. 

 Městu žádost o ukončení smlouvy doručil spolu …………. který má 
naopak zájem o uzavření smlouvy o budoucí smlouvě kupní k 
uvedenému bytu. 

 S výše uvedenou změnou souvisí i změna nájemce předmětné bytové 
jednotky – bylo projednáno v radě města. 

 
Protože nebylo dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu usnesení.  

 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo ukončit dohodou (s výplatou dosud 
uhrazené zálohy ve výši 348.000 Kč) smlouvu o budoucí smlouvě kupní ze dne 24.10.2012 o 
budoucím prodeji bytové jednotky č. 8 ………………. v Bystřici pod Hostýnem 
………………… Bystřice pod Hostýnem a uzavřít za stejných podmínek (dle kterých mimo 
jiné budoucí kupní cena bytu činí 349.194 Kč) smlouvu o budoucí smlouvě kupní 
k uvedenému bytu …………………………. Bystřice pod Hostýnem. 

Hlasování: jednohlasně pro (19 přítomných členů ZM) 
 

 

7) Závěr 

Protože dalších dotazů, ani připomínek, již nebylo a program jednání byl vyčerpán, starosta 
v 16:31 hodin ukončil 24. jednání zastupitelstva města.   
 

 

 

8) Odpovědi na dotazy občanů 

JUDr. Zapletal se dotázal, jak je zajištěno bruslení pro občany v zimě a zda se neuvažuje o 
nástřiku plochy za školou ZŠ Bratrství na Sídlišti. 

Z. Perutka poukázal na možnost bruslení v Rychlově. 

Starosta doplnil, tak jako v loňském roce i letos bude umožněno bruslení ve Středisku 
volného času Včelín, bruslit lze i na volně přístupných rybnících či na hřišti v Bílavsku. 
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Mgr. Koláček uvedl, že prostor za školou ZŠ Bratrství není vhodný, protože je vyspádovaný 
směrem k areálu školy, kde voda při vyšších teplotách z tajícího ledu podmáčí terén, 
asfaltová plocha se navíc na slunci rychle zahřívá a led taje.  

J. Žákovský se dotázal, zda není plánováno v příštím roce otevření cesty Pod Bedlinou – od 
Horákových školek nahoru k Bedlině. 

Ing. Zlámalová uvedla, že tuto záležitost již několikrát projednávali. Situaci by vyřešilo 
zpracování komplexních pozemkových úprav. V současnosti na budování cesty nejsou 
vyčleněny finanční prostředky, není to součástí ani strategického ani akčního plánu. 
Doporučila počkat na pozemkovou úpravu na katastru Bystřice pod Hostýnem. Není si jistá, 
zda všechny dotčené pozemky jsou ve vlastnictví města. 
 

Starosta dále informoval, že bylo podáno trestní oznámení týkající se na nákupu cisternové 
automobilové stříkačky, nyní probíhá vyšetřování. Konstatoval, že je zklamaný, že všichni, 
kdo se nějakým způsobem na nákupu CAS podíleli, odvedli kus práce a někdo to shazuje. 
Výběrovému řízení byli přítomni jak odborníci z hasičského záchranného sboru, tak 
zastupitel Zdeněk Perutka, který je profesionální odborník, na nákup se podařilo zajistit 
dotaci ve výši 350.000 Kč, přesto někdo nákup vozidla zpochybňuje. 
 

Ing. Kalabis se závěrem dotázal, zda rybník v Zahájeném bude ohrazený nebo bude bez 
zábradlí, a kdy se bude napouštět. 

JUDr. Olša odpověděl, že břehová zeď rybníka je v současnosti dokončená, žádné další 
zásahy se zde nepředpokládají. Napouštět se bude, rybáři v současné době čekají na 
dodání prken k výpustnímu objektu. 

 

 

 
Zápis vyhotoven dne 19.12.2013 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Zdeněk  P á n e k 

starosta města 
 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

Mgr. Vladislava Bělíková 
 jméno podpis   datum  

 

 

 

 Mgr. Pavel Koláček     
 jméno podpis   datum  
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U S N E S E N Í 

z 24. Zasedání Zastupitelstva Města Bystřice pod Hostýnem konaného dne 16.12.2013 

od 15 hodin v zasedací síni Městského úřadu Bystřice pod Hostýnem 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Zastupitelstvo města po projednání a v souladu se zákonem čís. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů: 
 

 
s c h v a l u j e  

 

1/24/2013  
- rozpočet města na rok 2014 dle tabulkové části „Návrh rozpočtu města Bystřice pod 
Hostýnem na rok 2014“, která tvoří přílohu originálu zápisu. 
Celkové příjmy rozpočtu: 142.095.080 Kč 
Celkové výdaje rozpočtu: 136.070.730 Kč 
Saldo příjmů a výdajů rozpočtu: 6.024.350 Kč 

 
- rozpočty účelových fondů dle tabulkové části „ Rozpočet účelových fondů města Bystřice 
pod Hostýnem na rok 2014”, která tvoří přílohu originálu zápisu.  

 

2/24/2013 - rozpočtový výhled na období 2015 až 2016 dle tabulkové části „Návrhu 
rozpočtového výhledu města Bystřice pod Hostýnem na rok 2015 až 2016“, který tvoří 
přílohu originálu zápisu. 
 

3/24/2013 - s účinností od 01.01.2014 Statut Sociálního fondu. Text Statutu Sociálního 
fondu tvoří přílohu originálu zápisu. 
 

4/24/2013 - zařazení správního území města Bystřice pod Hostýnem do území působnosti 
ISÚ MAS Podhostýnska, o.s. na období 2014 – 2020. Zařazením do území působnosti ISÚ 
obci nevznikají žádné závazky vůči MAS. 

 

 

r o z h o d l o 

 

1/24/2013  
- poskytnout z rozpočtu města roku 2014 příspěvek na provoz: 

- Základní škole Bratrství Čechů a Slováků, Bystřice pod Hostýnem,Pod Zábřehem 1100, 
okres Kroměříž, příspěvková organizace částku 4.700.000 Kč, 

- Základní škole T.G. Masaryka, Bystřice pod Hostýnem, Nádražní 56, okres Kroměříž, 
příspěvková organizace částku 3.700.000 Kč, 

- Mateřské škole Rychlov, Bystřice pod Hostýnem, Přerovská 51, okres Kroměříž, 
příspěvková organizace částku 385.000 Kč, 

- Mateřské škole, Bystřice pod Hostýnem, Sokolská 802, okres Kroměříž, příspěvková 
organizace částku 361.000 Kč, 

- Mateřské škole, Bystřice pod Hostýnem, Palackého 1144, okres Kroměříž, příspěvková 
organizace částku 440.000 Kč, 

- Mateřské škole, Bystřice pod Hostýnem, Bělidla 1168, okres Kroměříž, příspěvková 
organizace částku 513.000 Kč, 

- Mateřské škole Radost, Bystřice pod Hostýnem, Schwaigrovo nám. 1365, okres 
Kroměříž, příspěvková organizace částku 760.000 Kč, 

- Středisku volného času Včelín, příspěvková organizace částku 665.000 Kč. 

 
- poskytnout z rozpočtu města roku 2014 příspěvek ve výši 50.000 Kč Základní škole 
Bratrství Čechů a Slováků, Bystřice pod Hostýnem, Pod Zábřehem 1100, okres Kroměříž, 
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příspěvková organizace, na zajištění udržitelnosti projektu „Základní škola Bratrství bez 
bariér” 
 
- poskytnout z rozpočtu města roku 2014 investiční transfer ve výši 80.000 Kč Mateřské 
škole Radost, Bystřice pod Hostýnem,Schwaigrovo nám. 1365, okres Kroměříž, příspěvková 
organizace, za účelem pořízení motorového vozidla pro rozvoz obědů. 
 
- poskytnout z rozpočtu města roku 2014 neinvestiční dotaci ve výši 150.000 Kč firmě 
Technické služby Bystřice p/H, s.r.o., účelově vázanou na náklady roku 2014 spojené s 
provozem veřejných WC. 
 
- poskytnout z rozpočtu roku 2014 firmě Technické služby Bystřice p/H, s.r.o. neinvestiční 
dotaci ve výši 150.000 Kč účelově vázanou na zajištění provozu koupaliště v roce 2014. 
 
- poskytnout z rozpočtu roku 2014 Centru pro seniory Zahrada, o.p.s. neinvestiční dotaci ve 
výši 1.800.000 Kč, účelově vázanou na: 

- spotřeby energií 
- mzdové náklady 
- zákonné sociální pojištění 
- ostatní sociální pojištění 
- služby 

 
- poskytnout z rozpočtu města roku 2014 Oblastní charitě Bystřice pod Hostýnem, 6. května 
1612, neinvestiční dotaci ve výši 900.000 Kč, účelově vázanou na částečnou úhradu nákladů 
spojených v roce 2014 : 

1. s provozem pečovatelské služby potřebným občanům města Bystřice pod Hostýnem, 
2. se zajištěním služeb občanům města Bystřice pod Hostýnem v denním stacionáři pro 
seniory Chvalčov, 
3. se zajištěním služeb občanům města Bystřice pod Hostýnem v rámci projektu 
asistenční služby, 
4. se zajištěním dalších sociálních služeb dle požadavků města. 

 

 

6-A1/24/2013 - prodat …………….. Bystřice pod Hostýnem, část pozemku parc. č. 2010/4 o 
výměře 145 m2 (dle GPL č. 2128-240/2013 označenou jako pozemek parc. č. 2010/39), v k. 
ú. Bystřice pod Hostýnem, a to za celkovou kupní cenu 101.500 Kč.  
 

6-B1/24/2013 - ukončit dohodou (s výplatou dosud uhrazené zálohy ve výši 348.000 Kč) 
smlouvu o budoucí smlouvě kupní ze dne 24.10.2012 o budoucím prodeji bytové jednotky č. 
8 v domě …………… Bystřici pod Hostýnem ……………….. Bystřice pod Hostýnem a 
uzavřít za stejných podmínek (dle kterých mimo jiné budoucí kupní cena bytu činí 349.194 
Kč) smlouvu o budoucí smlouvě kupní k uvedenému bytu ……………….. Bystřice pod 
Hostýnem. 

 

p o v ě ř u j e 

 

1/24/2013 
 
- radu města provedením rozpočtových opatření týkajících se změn rozpočtu ve finančních 
vztazích k jinému rozpočtu, dle § 16 odst. 4 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 

pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů. 
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- radu města provádět ostatní rozpočtová opatření do výše 500.000 Kč v rámci jednoho 
zasedání rady města, přičemž změna jednotlivého závazného ukazatele schváleného 
rozpočtu nesmí přesáhnout částku 500.000 Kč. 

 
 

z v o l i l o 

 

5/24/2013 - přísedícími soudci okresního soudu Kroměříž na volební období 2014 – 2018 
občany podle seznamu, který tvoří přílohu originálu zápisu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Zdeněk Pánek 

starosta města 

Antonín Pařízek 

místostarosta 

 

 

 

 


